
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 19. november 2021

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Samrådsspørgsmål T
Det fremgår af den uvildige undersøgers første delrapport om Danske Banks håndtering 
af gældsinddrivelsessagen, at:
”Det bemærkes i forhold til ovenstående, at gennemførelsen af de ovenfor, pkt. e og 
f, anførte tiltag udgør afgørende forudsætninger for, at banken i fremtiden kan foretage 
inddrivelse over for de berørte kunder uden risiko for uberettiget inddrivelse af beløb, jf. 
herved spørgsmål 2 i Finanstilsynets afgørelse af 26. november 2020. Bankens arbejde 
med de tiltag, der er omfattet af punkt e og f, er i et vist omfang påbegyndt, men arbejdet 
er ikke færdiggjort, og bankens plan for færdiggørelse viser, at arbejdet må forventes at 
pågå i 2022 og i dele af 2023, jf. afsnit 4.2 om bankens tidsplan for det videre arbejde. 
Dette indebærer blandt andet, at en række af de kunder, hvis inddrivelsessager forsat er 
åbne, i en periode fremover vil være registreret i bankens inddrivelsessystemer med en 
for højt opgjort gæld, herunder med den virkning, at banken afgiver forkerte oplysninger 
om gælden til skatteforvaltningen.”
Hvad mener ministeren om den situation, at banken således fortsat vil afgive forkerte 
oplysninger om gælden til skatteforvaltningen, og finder ministeren, at Danske Banks 
tidsplan for det videre arbejde er tilfredsstillende?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lisbeth Bech-Nielsen (SF), Rune Lund (EL) og 
Preben Bang Henriksen (V).

På udvalgets vegne
Anni Matthiesen
formand
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